
Skolebestyrelsesmøde den 29. august kl. 17:00– 19:00                     Facilitator: Marie-Claire, Referent: Henriette 
 
Sted: Mødelokale 2 (det nye) i gl. bygning 
Der er sandwich fra 16:45-17 
 

Deltagere:                                                                                                                                            
Forældrerepræsentanter: Marie-Claire Schat Mørdrup, Kjeld Rune Jensen, Michael Schrøder,  
Afbud:                                        Rikke Alice Bille, Mikkel Ulfeldt Hede, Søren Melcher, Mikkel Korsgaard Vendelboe  
 
Suppleanter:                            Mikael Bay Hansen, Jesper Melcher 
Elevrepræsentanter: Endnu ikke valgt 
Personalerepræsentanter:    Thomas Jensen, Christina Flintholm 
Skoleledelse: Martin Hodel, Henriette Gry Lassen, Martin Gorm Pedersen og Lisbeth Jensen 
 
  

Emne  Hvad skal vi 
udrette 

Proces 
(ansvarlig) 

Tid Beslutning 

1. Godkendelse 
af dagsorden 
 

 Beslutning MH 17.00 Dagsorden godkendt 

2. Skoleårets 
start 

Orientering MH 17.05 Skole: God opstart på skoleåret. Travlhed i ledelsen pga. forældremøder.  
Alle stillinger har været besat fra skoleårets start. Tre opsigelser inden ferien bl.a. 
pga. flytning og pension. Der er netop ansat ny lærer til 2.årgang grundet 
kommende barsel med start 1/10. Stillingen er en fast ansættelse.  
Mange henvendelser fra fam. Der ønsker at skrive deres børn ind på skolen. Skolens 
fortælling ude i byen er god.  
Der er afholdt ”ud i det blå” for mellemtrinnet og udskolingsdag i Søndermarken.  
Begge arrangementer er blevet en tradition.  
Der er ansat ny skolechef, René fra 15/8. Han besøger skolen på fredag. Børne/unge 
direktøren er konstitueret kommunaldirektør og derfor også en konstitueret børne 
unge direktør Marie Louise  
Klub: en par opsigelser, bla. Grundet sene arbejdstider og et ønske om 
videreuddannelse. Mange klubmedlemmer i sommerklub, herunder en del 
ukrainske børn fra andre klubber. 



SFO: ferielukket i 4 uger og derfor mange i sommer SFO i uge 27. Omrokering af 
årgange i indskolingshuset, -derfor en del oprydning i den sidste uge af ferien. Det 
betød nogle forældrehenvendelser pga. manglende aktiviteter. Derfor fokus på at 
lave et rigtig godt tilbud til de børn, der skal i SFO i uge 42. 
SFOens økonomi giver nu igen mulighed for noget eftermiddagsmad. Pt. afsøges 
leverandører, som kan levere frisk mad.  
Der er ansat et par nye pæd.medhjælpere. En opsigelse fra pædagog på barsel, som 
har for lang transporttid.    

3. Status på 
den nye 
mellemform 

Orientering HL 17.15 Mellemformen er skudt godt i gang. Parallellagt undervisning i specifikke fag, hvor 
alle børn er i stamklasser med mulighed for holddeling på tværs af klasserne. Den 
pædagogiske praksis justeres undervejs. Den øgede holddeling på tværs af klasserne 
stiller krav til omstilling af alle børn på årgangen. Opmærksomhed på dynamikken i 
børnegruppen.  
Fra forældreperspektivet er der positive tilbagemeldinger på opstart og måden, 
både børn og forældre er taget imod.  
MC deltager i følgegruppen omkring mellemformer i efteråret og hører gerne om 
erfaringerne fra arbejdet på LC.  

4. Budget 2024 
– Status på 
budgetforbe
dringer og 
opfølgning 
på 
dialogmødet 
med 
undervisning
sudvalget i 
foråret 

Orientering MH 17.30 Kommunen skal spare bl.a. grundet udligning og en udstukket ramme for, hvor 
mange penge, der må bruges. I maj blev skoleledelserne præsenteret for 17 
spareforslag (budgetforbedringer), men over sommeren har man opgjort, at der skal 
spares yderligere 100 mio. kr. Alle udvalg er blevet bedt om yderligere at spare en 
procentdel svarende til deres andel af det samlede budget.  
På skolelaboratoriet for et par uger siden udmeldte en samlet skolelederkreds, at 
der ikke må spares på kerneopgaven fx holdtimer. Spar i stedet for på de ting, som 
vælgerene også kan mærke og se, fx lejrskole. Nødvendigt at stå tydeligt til ansvar 
for den særlige situation, som kommunen står i. Det er endvidere frarådet at lave ny 
klubstruktur, da de mindsker antallet af børn, der benytter klubtilbuddet, hvilket 
kan få store konsekvenser.  
Lærerforeningen har også udmeldt: prioriter hverdagen  
Bemærk: foruden spareforslagene varsles der også om en besparelse på rammen, 
forslag på 2,2 %.  
 
MC foreslår, at skolebestyrelsen skriver en kommentar til budgetbesparelserne.  
Michael: kommentarerne bør stille spørgsmål ved om ”grønthøster” er en god vej at 
gå, eller om man bør prioritere visse områder. 



 
MC formulerer og sender ud. Kom gerne med input til kommentaren og send til MC.  
Kommentaren skal være skrevet færdig og sendes fredag d.1/9.  
 

5. Netværk for 
skolebestyr-
elser 

Orientering MC og RB 
Tilbagemeld-
ing fra 
afholdt 
møde i 
netværket 

17.50 Møde i netværket i sidste uge. RB deltog. Besparelser og budget var på 
dagsordenen. Man ønsker at stå sammen med FLF om en ”silent demo” der hedder 
”Vi stiller skoene”  
Man skal stille et par børnesko på rådhuspladsen som symbol på, at besparelserne 
rammer børn. 
Demoen finder sted på mandag eftermiddag d.4/9.  
Der sendes tekst om demoen ud på Aula i morgen onsdag d.30/9. 
Mikkel melder sig til at hjælpe med at køre sko til rådhuspladsen.  

6. Brug af 
skærm på LC 
 

Drøftelse - 
indledende 

MC og MH 
I 
personalegru
ppen er 
dette tema 
taget op på 
møder med 
henblik på 
dels at 
afdække 
brugen af 
skærm på 
skolen og 
dels at 
identificere 
den 
unødvendige 
brug, så 
denne kan 
minimeres 

18.00 Princip for digital dannelse er under udarbejdelse. Derfor vigtigt kontinuerligt at 
drøfte skolen og fritidsdelens brug af skærm.  
Der er behov for længere tid til at drøfte punktet i dybden.  
MH: pt. afdækning af behovet for skærm og brugen af skærm i organisationen. Hvad 
er need to og hvad er nice to. Hvilke alternativer har vi til brugen af skærm? 
 
MC: forældrehenvendelse omkring at se film, mens børnene spiser.  
 
Princippet er inddelt i flere kategorier: 
Skærmbrug 
Sociale medier 
 
Princippet sendes som udkast snarest og skolens tiltag tilføjes. Herefter en drøftelse 
i gruppen om, hvor vi fremadrettet bør sætte ind.  
Michael: vigtigt også at rette opgaven mod forældrene. Skolen kan ikke håndtere alt 
omkring digitale medier.  
 
Forslag om at tage punktet på dagsordenen d.7/11.  
 
 
 
 
 



 

7. Årets gang i 
skolebestyrel
sen 

Gennemgang af 
mødekalender 

MC 
 
Det er lagt 
møder ind i 
Outlook. 
Gennemgang 
af disse og 
beslutning 
om evt. 
nytårskur. 

18.15 Alle møder er lagt i outlook-kalenderen. Der er i år 8 møder + dialogmøder med 
uv.udv. Det første møde i uv.udv. er 22/11. Opfordring om at flere fra bestyrelsen 
deltager.  
Datoerne udsendes igen.  
 
Opbakning til socialt samvær for at styrke samarbejdet i og omkring 
bestyrelsesarbejdet.  
Dagsorden til næste gang: planlægning af socialt arrangement fx fælles madlavning.  

8. Planlægning 
af året + 
diverse 

 
 

Beslutte emner 
til årsplanen:  
 
Opfølgning på 
temaer/indsatsom
råder: 

- Princip 

for 

digitale 

dannelse 

- Princip 

for 

skolehje

msamarb

ejde/me

ddelelses

bog 

- Kontaktf

orælderr

ollen 

   

MC 
 
Møder med 
temadel og 
en driftsdel 

18:30 Forslag om at lade nogle møder være driftsmøder og nogle møder være 
temamøder.  
Der skal udarbejdes princip for digital dannelse + skole/hjem 
Der er også behov for løbende at genbesøge forskellige principper fx 
bæredygtighed/bevægelse.  
Andre temaer kan også være vigtige at dykke ned i.  
 
Forslag: princip for at være forældre på LC, bør drøftes 
 
 

9. Lærernes 
dag 

Planlægge evt. 
aktivitet i 
forbindelse med 
”Lærernes dag” 
5. oktober 
(international 

MC 18.45 Vigtigt at signalere, at det er ”personalets dag” og ikke ”kun” lærerens dag. 
Forslag: kunne kontaktforældrene opfordres til at gøre noget ud af dagen for deres 
børns lærere? 
Kunne det kombineres med croissanter og kaffe fra bestyrelsen? 
Kunne være interessant at fokusere på, at alle bliver bedre til at give konstruktiv 
feed back.  



dag) og/eller 
personalemorge
nmad 
https://www.dlf
.org/nyheder/2
022/oktober/gla
edelig-
laererens-dag 
 

 
Michael formulerer skriv til kontaktforældrene om at markere ”lærerens dag” 

10. Nyt, 
Meddelelser 

Formand/SB:  
Ledelsen: 
Andre:  
 

   

11.  Næste 
møde 

 

Tirsdag d. 26. 
september 2023 
fra 17-19 

    

12.  Under 
stregen 

  
 

  

  

https://www.dlf.org/nyheder/2022/oktober/glaedelig-laererens-dag
https://www.dlf.org/nyheder/2022/oktober/glaedelig-laererens-dag
https://www.dlf.org/nyheder/2022/oktober/glaedelig-laererens-dag
https://www.dlf.org/nyheder/2022/oktober/glaedelig-laererens-dag
https://www.dlf.org/nyheder/2022/oktober/glaedelig-laererens-dag

